全日制學士學位課程

FULL-TIME UNDERGRADUATE PROGRAMMES

全日制學士學位課程 - 概況

Full-time Undergraduate Programmes - Overview

本院現時開設九個全日制本科課程,包括五年制師資培訓課程、四年制學士學位課程 及二年制學十衛接課程。

- (i) 五年制文學士(中國語文研究)及教育學士(中國語文教育)同期結業雙學 位課程
- (ii) 五年制文學士(英國語文研究)及教育學士(英國語文教育)同期結業雙學 位課程
- (iii) 五年制教育學士(數學及數學教育)學位課程
- (iv) 五年制教育學士(健康與體育運動科學)學位課程
- (v) 五年制教育學士(幼兒教育)學位課程
- (vi) 四年制理學士(學習設計與科技)學位課程 (由教育學院、工程學院及理學院共同開設)
- (vii) 四年制理學士(人體運動科學與健康研究)學位課程(與北京體育大學合辦的雙學位課程)
- (viii) 二年制理學士(運動科學與健康教育)課程
 - (ix) 二年制文學士(幼兒教育)課程

The Faculty currently offers a total of eight full-time undergraduate programmes, including 5-year teacher education programmes, 4-year integrative programme, and 2-year top-up degree programmes.

- (i) 5-year Bachelor of Arts (Chinese Language Studies) and Bachelor of Education (Chinese Language Education) Co-terminal Double Degree Programme
- (ii) 5-year Bachelor of Arts (English Studies) and Bachelor of Education (English Language Education) Co-terminal Double Degree Programme
- (iii) 5-year Bachelor of Education (Mathematics and Mathematics Education)
 Programme
- (iv) 5-year Bachelor of Education (Physical Education, Sports Science and Health)
 Programme
- (v) 5-year Bachelor of Education (Early Childhood Education) Programme.
- (vi) 4-year Bachelor of Science (Learning Design and Technology) Programme (Jointly offered by Faculties of Education, Engineering and Science)
- (vii) 4-year Bachelor of Science (Human Movement Science and Health Studies)
 Programme (Dual Degree Programme with the Beijing Sport University)
- (viii) 2-year Bachelor of Science (Exercise Science and Health Education) Programme
- (ix) 2-year Bachelor of Arts (Early Childhood Education) Programme

I. 入學資格 Admission Requirements

入學要求請參考香港中文大學入學及學生資助處網頁(https://admission.cuhk.edu.hk)。

Please refer to the Office of Admissions and Financial Aid, CUHK (https://admission.cuhk.edu.hk) for details of admission requirements.

II. 課程結構 Curriculum Structure

所有本科課程均採用靈活的學分制度。五年制及四年制學士學位課程的整體課程結構包括主修課程(學院課程、主修要求及主修選修)、副修課程(自由修讀)及大學核心課程;而二年制學士銜接課程的整體課程結構則包括主修課程(主修要求及主修選修)及大學核心課程。課程結構及畢業要求,請參考香港中文大學學務及素質組(https://www.aqs.cuhk.edu.hk)或課程網頁。

All undergraduate programmes are built on a flexible credit unit system. The overall curriculum structure of the 5-year and 4-year undergraduate programmes includes Major Programme (Faculty Package, Major required and Major elective), Minor Programme (optional) and University Core Requirements; while the overall curriculum structure of the 2-year top-up degree programmes include Major Programme (Major required and Major elective) and University Core Requirements. Please refer to the Academic and Quality Section, CUHK (https://www.aqs.cuhk.edu.hk) or programme website for the curriculum structure and graduation requirements.

III. 本科生課程課堂出席規則 Policy on Class Attendance for Undergraduate Programmes

- 1. 此「本科生課程課堂出席規則」適用於學院轄下五年制、四年制及兩年制本科生課程,以及副修課程開設的所有主修必修科目及選修科目(即 CLED、ELED、BMED、LDTE、BECE、CHED、SPED 及 EDUC 之科目編號)。
- 2. 學生應遵守學院的「本科生課程課堂出席規則」及大學本科生手冊內「全日制本 科生總學則」中有關請假及休學的規則。

- 3. 未經事先批准而缺席總課堂 30%或以上的學生(即13次課堂中缺席 5次或以上)· 相關科目的成績將作不合格論。任課老師有權決定不讓該生參加考試、期末作業 或報告。
- 4. 只有在申請程序可能有不當的情況下·學生的上訴方會被考慮。若遇任何爭議· 以學院的最後決定為準。
- 5. 學生若有充分理由缺課不多於 7 天,需至少提前一週提交請假申請。請假申請須附相關證明文件,並須經任課老師及該生主修課程批准。

若因病而未能事先請假的學生,需於復課後,儘快補回請假申請。請假申請須附 計冊執業醫生簽署的證明文件,並須經任課老師及該生主修課程批准。

- 6. 學生應將填妥之請假申請表(請假申請表可於主修課程索取)連同所需的證明文件,提交予任課老師或主修課程。缺席任何課堂的學生,應自行與任課老師安排補上所缺的課業及課堂活動。
- 7. 學生因病或因事需請假逾一週者·須以書面向教務長申請許可。有關申請程序· 請參閱大學本科生手冊內「全日制本科生總學則」。

借註:

此「本科生課程課堂出席規則」不適用於體育部開設的體育必修科目及選修科目(即 PHED 之科目編號)。

 The Faculty's Policy on Class Attendance for Undergraduate Programmes is appliable to all major required and elective courses (CLED, ELED, BMED, LDTE, BECE, CHED, SPED and EDUC-coded courses) of the 5-year, 4-year and 2-year undergraduate programmes as well as the Minor programmes offered by the Faculty.

- Students should observe the Faculty's Policy on Class Attendance for Undergraduate
 Programmes as well as all rules and regulations regarding attendance and absence
 stipulated in the University's General Regulations Governing Full-time Undergraduate
 Studies of the Undergraduate Student Handbook.
- 3. A student who has been absent for 30% or more of the classes (i.e., 5 classes or more out of 13 classes) without prior approval throughout the term will be given a failure overall grade in the course concerned. The student may be excluded from taking an examination or participating in a final assignment/project (if applicable) at the discretion of the teacher concerned.
- Appeals will only be considered where there is deemed to be a procedural or other irregularity. All matters and disputes will be subject to the final decision of the Faculty.
- 5. A student who has compelling reasons for being absent from class for 7 days or less shall apply in writing at least one week in advance to obtain permission from the teacher concerned. Such an application shall be accompanied by supporting documents and shall require the endorsement of his/her Major Programme.

For unexpected sickness that prior application is not possible, a student shall apply in writing to obtain permission from the teacher concerned upon returning to class. Such an application shall be accompanied by a certificate signed by a registered medical practitioner and shall require the endorsement of his/her Major Programme.

6. A student should submit the leave application form (obtainable from his/her Major Programme) together with all necessary supporting documents to the teacher concerned or his/her Major Programme. A student who has been absent for any period shall be

responsible for making his/her own arrangement to catch up for any missing course information, assignments and class activities immediately after the absence.

7. In case of illness or non-medical reasons necessitating absence exceeding one week, a student shall apply in writing to obtain permission from the Registrar. Details of the application procedures can be referred to the University's General Regulations Governing Full-time Undergraduate Studies of the Undergraduate Student Handbook.

Remark:

The Faculty's Policy on Class Attendance for Undergraduate Programmes is not applicable to Required/Elective Physical Education Courses (PHED-coded courses) offered by the Physical Education Unit.